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Geacht College, 
 
 
Vandaag, maandag 12 december, verscheen er op Omroep Brabant een artikel met als titel: ‘Deze 
gemeenten willen een vuurwerkverbod: ‘Op naar een vuurwerkvrije stad’.’  
 
In het artikel lezen wij onder andere het volgende:  
 
‘Meerdere Brabantse gemeenten zijn voorstander van een totaalverbod op het afsteken van vuurwerk, zo 
blijkt uit een rondvraag van Omroep Brabant. In vier gemeenten liggen er al plannen om, soms al volgend 
jaar, een verbod in te stellen. De komende jaarwisseling is vuurwerk nog wel toegestaan, al werken veel 
gemeenten met vuurwerkvrije zones.’  
 
Het blijkt om 8 Brabantse gemeenten te gaan die een totaalverbod op het afsteken van vuurwerk zogezegd 
‘wel zien zitten’.  
 
Op 15 november zijn we middels raadsinformatiebrief 123 geïnformeerd over de aanpak van 
vuurwerkoverlast Rondom de komende jaarwisseling. Hierin gaat het met name over de preventieve aanpak, 
handhaving en de vuurwerkvrije zones. I 
 
In de laatste alinea van deze RIB staat verder:  
 
‘Het college verkent een lokaal afsteekverbod voor Helmond vanaf de jaarwisseling 2023/2024. We gaan het 
verloop van de komende jaarwisseling evalueren en bekijken ook hoe het op andere plaatsen in Nederland 
is verlopen. Deze ervaringen nemen we mee in de verkenning van een lokaal afsteekverbod. Ook doen we 
nogmaals een beroep op de centrale overheid om te komen met landelijke beleid. We informeren u hierover 
in de loop van 2023’ 
 
Met veel verbazing zagen we dan ook dat onder andere Helmond, in het artikel van Omroep Brabant, 
genoemd wordt als voorstander van een algeheel vuurwerkverbod.  
 
FVD heeft in de raadsvergadering van 29 november jongstleden notabene nog een inhoudelijke vraag 
gesteld bij de instemming van de concept antwoordbrief naar We Care (agendapunt 3C).  
 
In de conceptbrief aan We Care stond:  
 
‘We hebben de aanbevelingen verspreid binnen de ambtelijke organisatie van Helmond. De overige 
adviezen met betrekking tot vluchtelingenopvang en vuurwerk/oud en nieuw nemen we ook mee in 
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overweging in de keuzes die we maken hierin. De adviezen en aanbevelingen zijn gedeeld met de 
betreffende afdelingen.’  
 
De vraag van FVD Helmond tijdens de raadsvergadering: 
 
‘Welke keuzes gaat u maken? Wat zijn de consequenties voor de lokale vuurwerkhandel?  
 
Wij vragen dit omdat er een wethouder in ons midden is die voorstander is van een vuurwerkverbod, omdat 
het een uit de hand gelopen traditie zou zijn. (Bron: www.rijnmond.nl d.d. 07-01-2020.)’  
 
Op deze vraag werd door de voorzitter Burgemeester Blanksma zeer kort en bondig geantwoord: ‘U hebt 
hierover een raadsinformatiebrief gehad, dus waarvan akte.’ Op doorvraag van ons of een verbod tot de 
mogelijkheden behoort kregen we het volgende terug: ‘We hebben in de raadsinformatiebrief heel duidelijk 
aangegeven dat we vuurwerkvrije zones hebben en dat we een verkenning starten om volgend jaar een 
verbod in te richten, maar dat gaan we beslist gezamenlijk doen.’  
 
Is de raad hierover tijdens de raadsvergadering dan verkeerd geïnformeerd?  
 
Vragen:  

1. Heeft Omroep Brabant in de ‘rondvraag’ ook contact gezocht met de gemeente Helmond? En met 
wie is er dan contact geweest? 

2. Klopt het dat in dit contact is aangegeven dat de gemeente Helmond voorstander is van een 
algeheel vuurwerkverbod? Graag een toelichting op de inhoud en strekking van dit contact.             

3. Is er, volgens het college, uitgaande van de uitgesproken voornemens tot het verkennen van een 
afsteekverbod, in dit geval sprake van enigszins voorbarige dan wel onrechtmatige uitlatingen in de 
richting van Omroep Brabant?  

De fractie van Forum voor Democratie Helmond is van mening dat we zuinig moeten zijn op de Nederlandse 
cultuur en onze tradities. Vooruitlopend op de voorgenomen verkenning van een algeheel vuurwerkverbod 
hebben wij dan ook nog de volgende vragen:  
 

4. Is het college voornemens de inwoners te betrekken bij de verkenning van een mogelijk 
vuurwerkverbod?  Hoe is het college voornemens dit aan te pakken? Behoort een bindend 
referendum in deze ook tot de mogelijkheden?  

5. Wat gaat een algeheel vuurwerkverbod doen met, de inkoop en het afsteken van, illegaal vuurwerk? 
En is men voornemens evaluaties hierin van andere gemeenten, die nu overgaan op een  
vuurwerkverbod, mee te nemen?  

 
De fractie wacht uw schriftelijke beantwoording af.  
 
Namens de fractie,  
Patty Spoek en Theo Heller 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 

1. Heeft Omroep Brabant in de ‘rondvraag’ ook contact gezocht met de gemeente Helmond? En met 
wie is er dan contact geweest? 
Ja, er is contact geweest met een woordvoerder in afstemming met de portefeuillehouder.  
 

2. Klopt het dat in dit contact is aangegeven dat de gemeente Helmond voorstander is van een 
algeheel vuurwerkverbod? Graag een toelichting op de inhoud en strekking van dit contact. 
Er is aangegeven dat het college dit jaar een verkenning naar een algeheel vuurwerkverbod uitvoert, 
zoals eerder ook aan de raad is medegedeeld. 
             

3. Is er, volgens het college, uitgaande van de uitgesproken voornemens tot het verkennen van een 
afsteekverbod, in dit geval sprake van enigszins voorbarige dan wel onrechtmatige uitlatingen in de 
richting van Omroep Brabant? 
Nee, daar is geen enkele sprake van een voorbarige of onrechtmatige uitlating. Het antwoord dat is 
gegeven is volledig in lijn met de genoemde raadsinformatiebrief, die bovendien ook is toegevoegd 
aan de beantwoording.   
 

4. Is het college voornemens de inwoners te betrekken bij de verkenning van een mogelijk 
vuurwerkverbod?  Hoe is het college voornemens dit aan te pakken? Behoort een bindend 
referendum in deze ook tot de mogelijkheden?  
Eerder is er tweemaal een enquête onder inwoners gehouden waarbij is gevraagd naar de 
ervaringen met vuurwerk en de mening over een algeheel verbod. Uit beide enquêtes kwam een 
vergelijkbaar, maar verdeeld beeld. Tijdens de verkenning bekijken we of en in welke vorm hier 
aanvulling op gewenst is. Een bindend referendum is voor het college geen optie. Het college maakt 
een integrale verkenning waarbij naast de mening van onze inwoners ook andere belangen worden 
meegenomen.  
 

5. Wat gaat een algeheel vuurwerkverbod doen met, de inkoop en het afsteken van, illegaal vuurwerk? 
En is men voornemens evaluaties hierin van andere gemeenten, die nu overgaan op een  
vuurwerkverbod, mee te nemen?   
Een lokaal afsteekverbod heeft geen invloed op de regels voor in- en verkoop. De in- en verkoop is 
geregeld in het (landelijke) Vuurwerkbesluit. Met een lokaal afsteekverbod wordt enkel het afsteken 
van vuurwerk verboden.  
De ervaringen van gemeenten waar tijdens de jaarwisseling van 2022-2023 een lokaal 
afsteekverbod gold nemen we mee in de verkenning. Ook blijven wij de landelijke ontwikkelingen op 
de voet volgen. 

 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 
 
 


